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VYŠKOV, ZLÍN - Ve Vyškově byl 24. října za účasti premiéra Jiřího
Paroubka, místopředsedy vlády Bohuslava Sobotky, hejtmana Zlínského kra-
je Libora Lukáše, ředitele Státního fondu dopravní infrastruktury Pavla Švag-
ra a dalších významných představitelů kraje a obcí slavnostně otevřen nový
úsek dálnice D1 do Zlínského kraje v�délce 17,5 km. Jedná se o část Vyškov-
Vrchoslavice směrem na Kroměříž. Výstavba úseku byla zahájena v�roce 2001
a celkové náklady na realizaci dosáhly zhruba 6 miliard korun.

Díky realizaci této stavby se dálnice výrazně posunula do Zlínského kraje,
kde by měla vést do Kroměříže, následně do Hulína a směrem na Ostravu.

Téměř 20 kilometrů dálnice je od října v�provozu
Stavba dálnice pokračuje u Kroměříže

„Jde skutečně o historický okamžik pro Zlínský kraj a jeho dopravní
napojení. Považuji to za první splátku dluhu, který Česká republika
v�zanedbané dopravní infrastruktuře na východě Moravy má. Je také důle-
žité ve výstavbě dálnice dále pokračovat a propojit ji se sesterskou dálnicí
D1 na Slovensku. Je to výrazný signál pro investory, kterým dokazujeme, že
umíme věci naplánovat, prosazovat a také realizovat, čímž konkurenčně
vybavujeme naše území,“ řekl hejtman Libor Lukáš.

(Pokračování na 2. straně)

Na pozvání primátorky slovenského města
Zlaté Moravce Ing. Serafíny Ostrihoňové, s�nímž
Hulín po letech nedávno obnovil družební kontak-
ty, navštívil starosta Hulína Jaroslav Čumpelík toto
město letos v�říjnu již po několikáté. V�sobotu
22. října se hosté primátorky sešli v�lázeňském
městě Dudince a po jeho prohlídce navštívili zná-
mé báňské město Kremnica, kde je přivítal primá-
tor, v�jehož doprovodu si prohlídli nejen světozná-
mou mincovnu, ale i dnes již uzavřené štoly na
těžbu zlata a stříbra. Právě v�Kremnici se zapsali
hosté ze Stříbra, s�nimiž mají stejně jako s�Hulínem
Zlaté Moravce uzavřenou družební smlouvu, a také
německých měst mikroregionu Vohenstrauss, spja-

Starosta Hulína položil základy novým přátelským kontaktům
tého pro změnu kontakty se Stříbrem a zástupce
města Hulína do pamětní knihy Kremnice.

Cestou do Zlatých Moravců se hosté zasta-
vili v prezidentském sídle - na zámku v�Topoľčian-
kach, kde je primátorka Serafína Ostrihoňová
představila prezidentu Slovenské republiky Jozefu
Gašparovičovi. Po prohlídce proslulého Hřebčí-
na v Topoľčiankach, který jim umožnil účastnit
se Hubertovy jízdy, si na zámku, jenž byl také
letním sídlem prvního československého prezi-
denta T. G.  Masaryka, prohlídli expozice, do níž
se běžně návštěvník nedostane. Mimo jiné navští-
vili zdejší knihovnu s Dalimilovou kronikou a po
společné večeři je čekala neděle v�dalším báňském

městečku, v Banské Štiavnici. „Naše návštěva to-
hoto kouzelného města s�bohatou historií zcela
změnila svůj ráz v�okamžiku, kdy z�okna jednoho
z�historických domů na paní primátorku zavolal její
přítel, profesor Ing. Julius Binder, generální ředi-
tel Vodohospodářské výstavby Bratislava, který stál
u výstavby obrovského vodního díla Gabčíkovo -
Nagymarosz. Pozval nás do svého domu a my jsme
si mimo program mohli popovídat nejen o díle sa-
motném, ale i o mediálně známých slovensko-ma-
ďarských sporech souvisejících s�výstavbou tohoto
rozsáhlého a ojedinělého vodohospodářského
díla,“ řekl starosta J. Čumpelík.

(Pokračování na 4. straně)

Společné foto Internacionálů ČR a domácí Admiry. Starosta J. Čumpelík se podepisuje do pamětní knihy města Kremnice.

Město Hulín vás zve na VÁNOČNÍ MĚSTSKÝ JARMARK, který
se bude konat na náměstí Míru v�Hulíně ve čtvrtek 1. prosince 2005 od
10. do 17. hodiny.

Jarmark zpestří mikulášským programem žáci Základní umělecké ško-
ly Hulín. Přijďte si koupit vánoční dárky pro své blízké a nadýchat se svá-
teční atmosféry!

Vánoční jarmarkHřiště je již hotové
Sobota 19. listopadu byla pro město významným okamžikem - do uží-

vání bylo slavnostně předáno fotbalové hřiště, certifikované nejvyššími fot-
balovými orgány. Stavba díla v�hodnotě 13,5 mil. korun a s�umělým osvětle-
ním za dalších 1,7 mil. je převážně hrazena z�prostředků státu a díky podpoře
města, které se na jeho vybudování podílelo i finančně (přispělo jednou tře-
tinou), byla dokončena za 5 měsíců. Více se dočtete na straně 3.
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(Dokončení ze str. 1)
Kromě otevřeného úseku jsou rozestavěny tři kilometry dálnice

u Kroměříže a stát bude žádat o finance z�kohezního fondu na financování
zhruba 15 km z Vrchoslavic do Kroměříže. Dálnice by se mohla v�roce 2009
dostat až k�Hulínu a být propojena rychlostní komunikací R49 na Slovensko.

„Příprava těchto investičních akcí je poměrně daleko, důležité sa-
mozřejmě bude zajistit jejich financování,“ uvedl hejtman Libor Lukáš.

Generální ředitel Ředitelství silnic a dálnic České republiky Petr
Laušman označil otevřený úsek dálnice za prakticky nejvýznamnější le-
tos otvíranou investici v�dopravní infrastruktuře.

Výstavba zahrnovala 3 mimoúrovňové křižovatky, Středisko správy
a údržby dálnic Ivanovice nad Hanou, areál Policie ČR, 120 stavebních
objektů a kromě hlavních liniových staveb také mostní objekty a přelož-
ky inženýrských sítí. Součástí dálnice je i sedm protihlukových stěn, kte-
ré v�celkové délce přesahují o 5 km. Postaveno bylo celkem 22 mostních
objektů o délce zhruba 1.300 metrů.

Slavnostního otevření nového úseku dálnice se zúčastnil i starosta
Hulína Jaroslav Čumpelík, který ocenil její význam a to nejen pro Zlín-
ský kraj jako takový. „Naše město očekává od jejího dokončení značné
zlepšení dopravní situace i ve vztahu k�Hulínu samotnému. Propojení
novými silničními trasami bude přínosem i v�dalších oblastech našeho
života. Výstavba silničního spojení totiž navazuje na celou řadu dalších
aktivit, které s�ní budou souviset,“ uvedl J. Čumpelík.

Stavba dálnice pokračuje
u Kroměříže

Ve dnech 10. a 11. října jsem se zúčastnil jako člen delegace vedení
Zlínského kraje 8. mezinárodního veletrhu EXPO REAL v Mnichově, kde
jsme představili investiční příležitosti, které nabízí Zlínský kraj. Jsem vel-
mi rád, že v nabídce sedmi hlavních priorit pro rozvoj jsou i dvě průmyslo-
vé zóny u Hulína - ZÁPOTOČÍ a ZA DRAHOU. Právě s blížící se dálnicí
D1 ke Kroměříži (dokončení v�roce 2008) bude o tato území značný zájem.

To mi potvrdilo i další velmi významné jednání na Evropském týd-
nu regionů od 11. do 13. října v Bruselu. Právě zde nám na několika
místech vyjádřil podporu i pan Tomáš Baťa, který přiletěl přímo z Mon-
trealu pouze na dva dny. Jeho účast při společném jednání v Evropském
parlamentu s Ivanem Filipem (vicepresident EIB) a Pavlem Teličkou
o získání úvěru z EB v objemu přes 1 miliardu korun pro rozvoj regionu
byla velmi důležitá. Zájem o rozvoj území kolem Hulína zvyšuje i projekt
rychlostní komunikace R 49 v napojení D1 se Slovenskem, který by měl
být placen rovněž z evropských peněz (strukturálních fondů).

Součástí aktivit bylo i oficiální otevření zastoupení ZK v Bruselu za
účasti delegátů z jiných krajů ČR. Dále pak vystoupení v rámci semináře
Služeb základního ekonomického zájmu a Problematiky nového progra-
movacího období 2007-2013.

Rozvoj území kolem našeho města bude mít pro budoucí generace
velký význam. V rámci ČR je Zlínský kraj pověstný pracovitostí, podni-
kavostí a flexibilitou zdejších lidí. Baťovský ekonomický rozmach navíc
podnítil vznik desítek průmyslových závodů, které daly tomuto kraji cha-
rakter průmyslové oblasti. Dnes působí v kraji několik prosperujících
podniků nadnárodního významu. Zaměstnanost a tím bohatství našeho
regionu právě u Hulína nám nabízí velkou šanci. Jsem rád, že jsem se
jako občan Hulína na těchto aktivitách mohl podílet.

Ing. Bronislav Fuksa

Tomáš Baťa s inženýrem Bronislavem Fuksou.

Hulín byl představen
v Mnichově i Bruselu



Hulíňan

3

Hulínští zastupitelé se 20. listopadu sešli na
své další řádné schůzi. Na programu byly mimo
jiné majetkové záležitosti, hovořilo se také
o využití území zvaného Nivky za Hulínem u sil-
nice ve směru na Pravčice, kde Územní plán měs-
ta počítá s�vybudováním lesoparku a biocentra.
Pokud by tento pozemek nadále zůstal využitý jako
orná půda, nebylo by možné převézt jej bezúplat-
ně z�vlastnictví Pozemkového fondu ČR na měs-
to. Po dokončení výstavby dálnice a rychlostní ko-
munikace by nebylo žádoucí, aby se nadále
využíval k�pěstování zemědělských plodin.

Obdobná situace je s pozemky za objektem
společnosti Kombyt Servis Hulín, kde jde rov-
něž o vlastnictví Pozemkového fondu. Zastupi-
telé jednali o návrhu převézt tento pozemek do
vlastnictví města. Částečně by šlo o úplatný

a částečně o bezúplatný převod. „Pozemkový
fond má zájem dát tyto záležitosti do pořádku,“
řekl starosta J. Čumpelík.

Všech 13 přítomných zastupitelů nakonec
záměr narovnat majetkové vztahy schválilo. Více
se dočtete v�usnesení ze zastupitelstva.

Zastupitelé na své listopadové schůzi řešili
také navrhovaný prodej 27 bytových jednotek na
Wolkerově ulici. Cena byla vypočtena v�souladu
se zásadami o prodeji obecních bytů a zastupitelé
schválili tento prodej stávajícím nájemníkům včet-
ně pozemku pod domem.

Seznámili se také s�návrhem postavit
v�Hulíně další Dům s�pečovatelskou službou.
Podle informací starosty Vláda ČR uvolnila na
výstavbu DPS dvě miliardy korun a město Hulín
se vážně uchází o to, aby postavilo další dům pro

seniory - Dům s�pečovatelskou službou. Zástupci
radnice prozatím jednají s�příslušným minister-
stvem pro místní rozvoj, ale z�dosavadních jedná-
ní zatím nelze dělat žádné konkrétní závěry. Nic-
méně připraveným štěstí přeje, a proto v�Hulíně
tuto příležitost vzali pevně do svých rukou.

„Představa je taková, že by zde vyrostla DPS
v�hodnotě 30 mil. korun. Důchodci žijící
v�činžovních domech by tak dostali možnost uvol-
nit byty svým potomkům a zbytek svého života
prožít v�Hulíně. Tam, kde mají většinou kořeny
a své blízké,“ řekl na zastupitelstvu starosta
J. Čumpelík s�tím, že lokalita, se kterou město
počítá, se nachází v�místě za nově postavenou by-
tovkou na sídlišti Družba.

(aš)

Zastupitelé Hulína na schůzi 20. listopadu bez připomínek schválili
koupi motorového vozidla Volkswagen Transporter pro Městský úřad. Tuto
koupi si vyžádaly potřeby MěÚ - zkušenosti s�tím, že zapůjčení většího
vozidla nelze řešit donekonečna výpůjčkou od společnosti SATE Hulín,
a proto zastupitelé schválili koupi již staršího vozidla s�15 tisíci najetými
kilometry. Cena auta, které město koupilo od zlínského prodejce, byla pro
město výhodně snížena. Devítimístné auto město koupilo za 702 tisíc ko-
run, první splátka ve výši 250 tisíc byla  splacena s�koupí, další jsou rozvr-
ženy formou leasingové smlouvy.

(aš)

Nový automobil Volkswagen Transporter T5 1.9 TDI 77 kw bude město >
splácet dle leasingové splátky po dobu 36 měsíců ve výši 16.688,08 Kč

měsíčně včetně pojištění.

Z. Janalík, J. Čumpelík, F. Klár a J. Smýkal přestřihli společně pásku.

Zastupitelé jednali převážně o majetku města

Město koupilo další auto

Hřiště je již hotové - zahrály si na něm už i české fotbalové hvězdy

Kdoví, kolik fotbalových nadějí jsme při zahájení spatřili na hřišti?

(Dokončení ze strany 1.)
Pásku nově postaveného fotbalového hřiš-

tě v�Hulíně slavnostně přestřihl starosta Jaroslav
Čumpelík společně se zástupci poslanecké sně-
movny, senátu a také s majitelem stavební fir-
my. Poslanec J. Smýkal si společně se senáto-
rem Z. Janalíkem také trochu pohráli s míčem
a  hned poté následoval starostův slavnostní vý-
kop a první, kdo se po novém trávníku rozběhl,
byli malí hulínští fotbalisté. Právě ti by měli,
díky pochopení ze strany zástupců radnice
a funkcionářů klubů, dostat příležitost následo-

vat takové slavné předchůdce hulínského fot-
balu, jako jsou prvoligoví hráči Zlámal nebo Ha-
pal a reprezentanti Nehoda či Drulák. Zvučná
jména v�Hulíně 19. listopadu nezazněla jen z�úst
řečníků v�slavnostních proslovech, ale také při
představování aktérů prvního utkání mužstva
ADMIRY Hulín a týmu Internacionálů ČR, které
se tu odehrálo již za umělého osvětlení. ADMI-
RA zpočátku pánům fotbalistům jako Kadlec,
Knoflíček, Veselý, Drulák, Štambachr, Prokeš,
Ondra, Steiner, Jakubec a dalším z týmu hvězd
docela slušně vzdorovala. Po slibném začátku,

kdy vedla 3:1, jim však nakonec ADMIRA pod-
lehla s�výsledkem 7:4. Skvělý fotbalový záži-
tek sledovalo přes 500 diváků a opravdu bylo
na co se dívat.

Nové fotbalové hřiště v�Hulíně je dalším
důkazem toho, že sport má v�tomto městě vel-
kou podporu. Informace o jeho provozování,
možnostech pronájmů a podobně přineseme
v�příštím čísle hulínského zpravodaje.

A. Škarpichová
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Usnesení č. 202/2005
a) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje zprávu
o plnění usnesení z�26. zasedání ZM bez připomínek.
b) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje usnesení
Rady města Hulína od 20. září 2005 do 13. října
2005 bez připomínek.

Usnesení č. 203/2005
Zastupitelstvo města Hulína v�souladu s ustanove-
ním § 85 písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích
ve znění pozdějších předpisů
a) neschvaluje prodej části pozemku p. č. 299/1
v�k. ú. Záhlinice manž. Ing. Zdeňkovi a Evě Raku-
sovým, oba bytem Moravská 664, Chropyně
z�důvodu zamezení přístupu k�rodinnému domu čp.
46 v�Záhlinicích a přilehlých pozemků.
b) schvaluje prodej části pozemků p. č. 1575/1, p.č.
1545 p.č. 1543/4, vše v�k. ú. Hulín o výměře do
300 m2 manž. Ivanovi a Jitce Palovým, bytem A.
Dvořáka 766, Hulín za cenu 30,- Kč/m2 + náklady
spojené s�návrhem na vklad (GP + kolek).
c) neschvaluje prodej části pozemků p. č. 1575/1,
p. č. 1545 p. č. 1543/4, vše v�k. ú. Hulín o výměře
do 300 m2 manž. Petrovi Dubickému, bytem Druž-
ba 1226, Hulín a Věře Dubické, bytem náměstí
Svobody 102, Holešov.
d) neschvaluje prodej části pozemků p. č. 1575/1,
p. č. 1545 p. č. 1543/4, vše v�k. ú. Hulín o výměře
do 300 m2 panu Pavlu Kluďákovi, bytem Dvořá-
kova 1011, Hulín.
e) neschvaluje směnu části pozemku p. č. 38 a p. č.
43/2, vše v�k. ú. Záhlinice o výměře do 2000 m2 za
část poz. p. č. st. 98 v�k. ú. Záhlinice o výměře
100 m2 Romana Odstrčilíka, bytem Záhlinice 42.
f) schvaluje bezúplatný převod pozemku p. č. 437
v�PK v�Hulíně o výměře 101.065 m2 od Pozemko-
vého fondu ČR, Husinecká 11a, č. p.1024, Žižkov,
130 00 Praha za účelem výsadby veřejné zeleně
(Biocentrum Nivky).
g) schvaluje bezúplatný převod pozemků p. č. 2726
a p.č. 275/2, vše v�k. ú. Hulín, jež jsou zastavěny stav-
bami (dle geometrického plánu) bez č. p. v�majetku
města Hulína od Pozemkového fondu ČR, Husinec-
ká 11a, č. p.1024, Žižkov, 130 00 Praha.
h) schvaluje úplatný převod pozemků p. č. 2726
a p. č. 275/2, vše v�k. ú. Hulín (nezastavěné stav-
bami) od Pozemkového fondu ČR, Husinecká 11a,
č. p.1024, Žižkov, 130 00 Praha, za cenu dle zna-
leckého posudku.
i) schvaluje bezúplatný převod pozemku p. č. 2706/75

v�k. ú. Hulín o výměře 84 m2 od Pozemkového fondu
ČR, Husinecká 11a, č. p.1024, Žižkov, 130 00 Praha.
j) schvaluje úplatný převod pozemku p. č. 2727 v�k.
ú. Hulín ovýměře 422 m2 od Pozemkového fondu
ČR, Husinecká 11a, č. p.1024, Žižkov, 130 00 Pra-
ha, za cenu dle znaleckého posudku.
k) schvaluje úplatný převod pozemku p. č. 1017/2
v PK v�k. ú. Hulín o výměře 1992 m2 od Pozemko-
vého fondu ČR, Husinecká 11a, č. p.1024, Žižkov,
130 00 Praha, za cenu dle znaleckého posudku.
l) schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene
pro stavbu „Rychlostní komunikace R 55, úsek
Skalka - Hulín“ na částech pozemků p. č. 108/2
a p. č. 108/7 v k. ú. Chrášťany u Hulína dle geome-
trického plánu č. 1014 - 751/2004 ze dne 25. 1.
2005 s�tím, že město Hulín jako oprávněný má prá-
vo umístit a provozovat zařízení veřejného osvět-
lení a současně má právo vstupovat a vjíždět vše-
mi dopravními prostředky po dobu umístění
zařízení VO. (Náhradu za zřízení VB uhradí in-
vestor stavby Ředitelství silnic a dálnic ČR, Na
Pankráci 56, 145 05 Praha 4, povinné Stanislavě
Jonáškové, bytem Dolní 301, 763 62 Tlumačov).
m) schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene
pro stavbu „Rychlostní komunikace R 55, úsek
Skalka - Hulín“ na části pozemku p. č. 88/2 V PK
v k. ú. Záhlinice dle geometrického plánu č. 1016
- 752/2004 ze dne 3. 2. 2005 s�tím, že město Hulín
jako oprávněný má právo umístit a provozovat za-
řízení veřejného osvětlení a současně má právo
vstupovat a vjíždět všemi dopravními prostředky
po dobu umístění zařízení VO. (Náhradu za zříze-
ní VB uhradí investor stavby Ředitelství silnic
a dálnic ČR, Na Pankráci 56, 145 05 Praha 4, po-
vinné Radmile Svačinové, bytem Chrášťany 11).
n) schvaluje prodej 27 bytových jednotek včetně
pozemků pod domem, umístěných v�domě č. p. 958,
959 a 960 na ul. Wolkerova na pozemcích p. č. 2553,
2552 a 2551 - zastavěná plocha a nádvoří, to vše
k.ú. Hulín stávajícím nájemcům bytů dle přílohy č.
1 v�souladu se Zásadami prodeje bytů ve vlastnictví
města Hulín dle zák. č.72/1994 Sb. v�platném znění
za cenu 1.400,- Kč za m2 obytné plochy.
Platnost usnesení v�bodech b), f) až m) do 30. 6. 2006.

Usnesení č. 204/2005
Zastupitelstvo města schvaluje v�souladu s�ustanove-
ním § 85 písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích
ve znění pozdějších předpisů na základě výběrové-
ho řízení nákup automobilu Volkswagen Transpor-

ter T5 1.9 TDI 77 kw 9 míst za celkovou cenu
702.000,- Kč s�tím, že první splátka (akontace) ve
výši 250.000,- Kč bude zaplacena současně
s�převzetím vozidla. Další leasingové splátky budou
placeny po dobu 36 měsíců ve výši 16.688,08 Kč
měsíčně včetně pojištění.

Usnesení č. 205/2005
Zastupitelstvo města Hulína bere na vědomí sdě-
lení pořizovatele Územního plánu města Hulína
k oznámení Krajského úřadu Zlínského kraje, od-
boru územního plánování a stavebního řádu,
o „Zahájení projednání Návrhu zadání územního
plánu velkého územního celku Zlínského kraje,
Posouzení vlivu koncepce na životní prostředí
a Hodnocení důsledků navržené koncepce na úze-
mí evropsky významné lokality a ptačí oblasti Zlín-
ského kraje a stav jejich ochrany“ s tím, že se dále
k oznámení vyjadřovat nebude.
Sdělení bylo vydáno dne 7. 10. 2005 pod číslem
jednacím SÚ/2578/431/05/Ša.
V�Hulíně dne 20. října 2005

Jaroslav Čumpelík - starosta

Na listopadovém Zastupitelstvu města Hulí-
na se rozproudila debata o tom, že cena stravného
ve školní jídelně je příliš nízká. „Nakousl“ ji za-
stupitel Josef Vodehnal s�tím, že 35 korun za oběd
je málo a bylo by moudré tuto částku zvýšit ales-
poň na 38 korun. Cena obědů se podle ředitele školy
Tomislava Kolaříka odvíjí od spotřeby energie
a potravin a pokud jde o „cizí“ strávníky ve školní
jídelně, jsou to pouze důchodci. „Pokud se vám
zdá, že jsou tyto obědy opravdu levné, můžeme se
o tom bavit,“ řekl ředitel školy.

Zastupitel Josef Vodehnal argumentoval, že na-
příklad ve Fryštáku stojí jedna stravenka ve školní
jídelně 42 korun a v�Želechovicích dokonce 45 ko-
run! Ve srovnání s�tím jsme v�Hulíně opravdu levní.

Rada rozhodla a starosta Jaroslav Čumpelík
toto rozhodnutí podpořil i v�reakci na diskusi
v�zastupitelstvu. „Jsme jedním z�mála měst, které
tento způsob stravování občanům v�důchodovém
věku umožňuje a bylo by dobré, kdybychom tyto
dobré zvyky zachovali,“ řekl.

Starosta Hulína položil základy novým
přátelským kontaktům

(Dokončení z 1. strany)
„Až poté jsme pokračovali v plánova-

ném�programu v�obci Prílepy u Zlatých Moravců,
která je známá svými lidovými tradicemi. Tu jsme
shlédli kulturní program s�tradičním folklórem a
právě tu jsme také uzavřeli neoficiální družební
kontakty s�městem Stříbro a jeho německými sou-
sedy mikroregionu Vohenstrauss. K�upřesnění na-
šich přátelských vztahů a uzavření smlouvy dojde
již brzy, jakmile tento záměr potvrdí také Rada
města a Zastupitelstvo města Hulína“ prozradil
nám starosta J. Čumpelík. „Nemohu si v�této sou-

vislosti odpustit poznámku, že když jsem před ně-
kolika dny navštívil velitele družební posádky ve
Vyškově pplk. Ing. Jaroslava Roučku a zmínil jsem
se o našich záměrech, překvapil nás tím, že právě
Stříbro bylo místem, kde před Vyškovem velel tam-
ní posádce,“ řekl starosta.

Nic není náhoda a snad i tato souhra okol-
ností je dobrou předzvěstí toho, že - pokud naši
radní a zastupitelé družební kontakty se Stříbrem
potvrdí - bude to dobré vykročení do nových kon-
taktů zaměřených na kulturu a sport.

A. Škarpichová

USNESENÍ č. 27
z�27. zasedání Zastupitelstva města Hulína, konaného dne 20. října 2005

v Kulturním klubu v�Hulíně

Málo nebo moc?

TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU!

na Holešovské ulici
Vám nabízí:

• samolepící, papírové, vinylové tapety
• bordury
• PVC ubrusy
• pláštěnky
• gymnastické míče, masážní ježky
• dětská hopsadla
• prostírání
• sprchové závěsy
• dárkové zboží
• vánoční ozdoby a jiné zboží.

Prodejna TAPETO
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V�březnu letošního roku požádalo Město
Hulín na základě rozhodnutí Zastupitelstva města
Hulína Ministerstvo zemědělství ČR, Pozemko-
vý úřad Zlín, pracoviště Kroměříž o tzv. kom-
penzační opatření související s�úbytkem zeleně
při plánované výstavbě dálnice D1 a rychlostní
komunikace R 55.

Do budoucích pozemkových úprav navr-
hl odbor životního prostředí MěÚ zahrnout po-
zemky, které jsou ve schváleném konceptu
územního plánu města vedeny jako biocentra
a veřejná zeleň.

„Za ekologicky nejcennější lokalitu z�toho-
to pohledu považujeme Nivky, což je pozemek,
jenž by nejvýrazněji přispěl ke�zlepšení životní-
ho prostředí v�našem městě v�době, kdy by se tu
měl projevit negativní vliv výstavby dálničních
komunikací,“ řekla Ing. Miroslava Dvořáková.
„Lokalita Nivky se nachází v prostoru mezi že-
lezniční tratí a Kosteleckým potokem, tedy mezi
dvěmi plánovanými mimoúrovňovými křižovat-
kami. Tyto pozemky jsou prozatím ve vlastnictví
Pozemkového fondu České republiky a jsou ohra-
ničeny z�jihu komunikací Hulín-Pravčice a ze zá-
padu železniční tratí Hulín-Přerov. Směrem ke
komunikaci se pozemek svažuje a protože svr-
chu jsou horniny kryty kvartérními uloženinami
(spraše, sprašové písky a hlíny) pro vodu málo
propustnými ba až nepropustnými, má to nega-
tivní vliv na pohlcování srážkových vod. Jinými
slovy - dešťová voda tu teče po povrchu, což za-
příčiňuje i velkou rozkolísanost průtoků a stavu
hladiny v�tocích tohoto území. U silnice z�Hulína
do Pravčic se obvykle drží voda a dochází tu
k�půdní erozi. Popsal to už v Hydrologickém
posudku v�roce 1998 RNDr. Zdeněk Kouřil,“ řek-
la M. Dvořáková.

Výstavba dálnice a rychlostní komunikace
sice přinese Hulínu řadu příležitostí k�rozvoji
a nesporně i výhod, ale ponese také negativní
vlivy na životní prostředí. Nejpřirozenější ces-
tou jak jim zabránit nebo je alespoň eliminovat
je vytvořit v�těchto místech jistou zvukovou ba-
riéru, která alespoň částečně pohltí hluk, který
silniční provoz na těchto silničních tepnách při-
nese. Dalším nezanedbatelným přínosem pro
Hulíňany bude, že se v�lokalitě Nivky vytvoří
dle již schváleného Územního plánu místo,
v�němž se nám podaří zachovat život celé řady
rostlin a živočichů. Toto biocentrum má totiž
v�Nivkách podle Miroslavy Dvořákové ideální
podmínky. „Při přípravě Územního plánu měs-
ta Hulín bylo navrženo využít tuto lokalitu  jako
veřejnou zeleň a Zastupitelstvo města odsouhla-
silo toto využití pro lesopark v�rámci zastavitel-

ného území,“ upřesnila. „Po-
žadavek převést tuto plochu
bezúplatně z�majetku Pozem-
kového fondu české republi-
ky do vlastnictví města Hulín
již Zastupitelstvo města od-
souhlasilo a tlumočili jsme jej
už i Pozemkovému fondu.“

Podle vyjádření odboru
životního prostředí v�Hulíně
je ve veřejném zájmu, aby na
pozemcích v�lokalitě Nivky
byla vysazena zeleň. Důvo-
dů je hned několik. Nejen že
výsadbou veřejné zeleně
bude město lépe chráněno
před budoucím největším
zdrojem znečištění ovzduší
a zdrojem hluku, který přine-
se vybudování dvou mimoúrovňových křižova-
tek - dálnice D14 a rychlostní komunikace R55,
ale výsadbou zeleně se také zvýší retenční
schopnosti půdy. „To znamená, že se zvýší při-
rozená ochrana proti nárazovým odtokům deš-
ťové vody, což je vlastně protipovodňová ochra-
na tohoto území,“ upřesnila M. Dvořáková.
„Výsadbou veřejné zeleně  vznikne též nová mož-
nost rekreace. Vždyť i z�nejvzdálenější části
města se do této budoucí zelené oázy dostanou
občané Hulína tam i zpět za pouhou hodinku.
Co je důležité je fakt, že výsadbou veřejné zele-
ně vybudujeme tolik žádané a rozlohou dosta-
tečně veliké biocentrum, které nám přinese pes-

PONDĚLÍ - 13.00-18.00 hod. - INTERNETOVÁ UČEBNA
V�KNIHOVNĚ

PROVÁDĚNÍ POČÍTAČOVÉ DIAGNOSTIKY OSOBNOSTI
Jedná se o profesní šetření klienta - psychologické, pedagogické

a somatické, které je prováděno pomocí počítačové diagnostiky COM-
DI. Jde o komplexní zmapování osobnosti se zaměřením na možnou pro-
fesní orientaci.
Modul A - profesní - pomoc při výběru škol a povolání žákům základ-
ních škol.

Modul C - profesní - vhodný pro žáky a absolventy škol s�maturitou.

ŠANCE PRO NEZAMĚSTNANÉ
HLEDÁM SI PRÁCI  s�pomocí INTERNETU - možnost za symbo-

lický poplatek 5,- Kč hledání zaměstnání.

PONDĚLNÍ INTERNETOVÁ SETKÁNÍ
Setkání jsou zaměřena na prvotní seznámení uživatelů s�Internetem.

Určena jsou zejména ženám na mateřské dovolené, seniorům, nezaměst-
naným a všem ostatním zájemcům.

trost rostlinných a živočišných druhových spo-
lečenstev v převážně monokulturním, k ze-mě-
dělským účelům využívaném okolí Hulína.“

V�těsné blízkosti města se nám rýsuje mož-
nost vytvořit trvale zalesněnou plochu. Porost,
který by bylo možné rozšířit západním směrem
sice nevyroste ze dne na den, ale příští genera-
ce nám za něj jednou budou vděčné. To vše
máme příležitost vybudovat na místech, kde
jsou dnes sady s�přestárlými ovocnými stromy
a jen částečně jsou tyto pozemky porostlé les-
ními dřevinami.

Alžběta Škarpichová

Toto místo by měla nahradit zeleň.

Nivky nám přinesou klid a zeleň

Plavecký kurz v holešovském bazénu

Vzdělávací a poradenské středisko INFOCENTRUM

Plavecký kurz žáků
základní školy se letos
přesunul do Holešova.
Krytý bazén zdejšího
Sportcentra nabídl hulín-
ské škole kvalitní pod-
mínky a dětem se v�něm
opravdu zalíbilo. Vzdále-
nost do Holešova je téměř
stejná jako do Kroměříže
a holešovský bazén je na-
víc příjemný, voda v�něm
teplá, průzračně čistá a od
letošní sezóny mají děti
k�dispozici dokonce i to-
bogan. Naučit se plavat je
prvořadý cíl pro ty, kterým se to ještě nepodařilo a potom… Možná si mnohé z�dětí holešovský
bazén oblíbí natolik, že se do něj začnou chodit koupat i mimo školního plaveckého výcviku.
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Víte, že…

Kavkova tůň byla v�těchto dnech zaregis-
trovaná jako významný krajinný prvek. Jedná
se o pozemek o výměře 18.921 m2, na němž se
nachází tůň s�protáhlým tvarem o velikosti cca
40x7 m, která je součástí Přírodního parku Zá-
hlinické rybníky. Hranice tvoří ze severu hráz
Rusavy, z�východu lužní les Zámeček, z�jihu
hráz Svárovského rybníka a ze západu neudr-
žovaný pozemek.

Co vlastně tato registrace pro město zname-
ná? To už byla otázka pro Šárku Dostálovou
z odboru životního prostředí MěÚ Hulín:

Na základě § 6 odst. 2 zákona vydává správní
orgán právní důsledky registrace významného
krajinného prvku. Je chráněn před poškozováním
a ničením a využívá se tak, aby nebyla narušena
jeho obnova a nedošlo k�ohrožení nebo oslabení
jeho stabilizační funkce. Nesmí na něm také dojít
k�zásahům, které by mohly vést k�poškození nebo
zničení, takže pro významný krajinný prvek (VKP)
je třeba si opatřit závazné stanovisko orgánu
ochrany přírody a krajiny, který rozhodnutí vy-
dal. Mezi takové zásahy patří například umísťo-

vání staveb, pozemkové úpravy, změny kultur po-
zemků, odvodnění pozemků, úpravy vodních toků
a nádrží a například i těžba nerostů.
Jsou nějaká zvláštní pravidla týkající se péče
o tento pozemek?

Péči o takovýto krajinný prvek bude zajišťo-
vat příslušný orgán ochrany přírody a krajiny. Je
třeba říci, že vyhlášením VKP nevzniknou vlastní-
kovi dotčeného pozemku žádné finanční náklady.
V�čem tedy spočívá jeho zásadní význam?

Jedná se o lokalitu na území Přírodního
parku Záhlinické rybníky v�katastru obce Hulín
ve Zlínském kraji, na levém břehu říčky Rusavy.
Vlastníkem pozemku je Česká republika, ve sprá-
vě Pozemkového fondu České republiky.
K�pozemku, na němž se tůň nachází, patří také
neudržované políčko. Vlastní tůň má protáhlý
tvar, původně byla jedním z�mnoha meandrů říč-
ky Rusavy. Voda se dostává do tůně hlavně prů-
sakem hráze ze Svárovského rybníka a výška vod-
ní hladiny je přímo závislá na stavu vody
v�rybníku. Svým vodním režimem je Kavkova tůň
velmi podobná přirozeným periodickým tůním,
což je terénní deprese, která se na jaře zaplní

vodou a postupně s�rozvojem rostlin a zvyšujících
se teplot v�létě vysychá. Na tento specifický bio-
top je vázána řada živočichů, kteří musí svůj vý-
voj dokončit v�krátkém časovém úseku. Lokalita
je nesmírně cenná také z�biologického hlediska.
Vyskytuje se zde celkem 10 druhů obojživelníků,
z�toho 2 kriticky ohrožené, 5 silně ohrožených, 2
ohrožené druhy a jeden ohrožený plaz, kteří zde
nacházejí vhodné podmínky pro rozmnožování.
V�září letošního roku bylo nařízeno ústní jedná-
ní spojené s�místním ohledáním. Účastníky říze-
ní jsme nejprve seznámili s�veškerou spisovou
dokumentací a mapovými podklady a poté jsme
byli na místě samém. Zápis, který jsme zde poří-
dili, je součástí dokumentace.
Co to znamená pro vlastníka?

Po vlastníkovi pozemku nebudou požado-
vány finanční náklady na jeho údržbu a ani do
budoucna pro něj nevzniknou žádné finanční zá-
vazky. Odbor životního prostředí MěÚ Hulín
vyvolá jednání o možném pronájmu pozemku
mezi odborem správy majetku města a vlastníkem
pozemku, jímž je stát a spravuje jej Pozemkový
fond ČR.

Jednoho říjnového dne se dveře do kanceláří odboru životní-
ho prostředí MěÚ v�Hulíně rozletěly a naplnily se dětskými hlás-
ky s�hlasitými pozdravy. Společně s�učitelkou Mgr. Evou Cupá-
kovou vešli dovnitř žáci třetí B. Měli toho dne naplánovanou
návštěvu Městského úřadu a chtěli se dozvědět, co se to na tako-
vém odboru životního prostředí vlastně děje.

Inženýrka Mirka Dvořáková (na fotografii) má doma takové
děti hned tři, a tak pro ni nebyl problém srozumitelně vysvětlit i věci,
se kterými se mnohdy hůř seznamují i dospělí. Povyprávěla jim
o důležitém dokumentu zvaném Územní plán. Už vědí, co to je, jak
vypadá, o čem pojednává. Rovnou u mapy Hulína jim nastínila místa,
která se v�dohledné době budou měnit k�lepšímu. Třeťáci se kupo-
divu hodně vyptávali a jak se na ostřílené školáky patří, na otázky
odpovídali nejdříve aktivně vystřelenýma rukama nad hlavou. Žád-
né překřikování, ale způsobná komunikace s�úřednicí.

Jak se nakládá s�odpady, co je to sběrný dvůr, co nám ukládá
zákon o odpadech, jak je to s�pálením odpadu, co všechno to může
způsobit na našem zdraví nebo dokonce na zdraví ještě nenaroze-

• 10. října do Hulína přilétli z�východní části Ruska první havrani polní?

• odbor životního prostředí v�Hulíně vyhlásil nové chráněné území - Kavkovu tůň
u Záhlinických rybníků, která bude sloužit k�ochraně deseti druhů obojživelníků?

• nad Hulínem stále probíhají vykopávky?

• ornitologové vyhlašují Ptákem roku v�roce 2006 orla mořského?

• na městském hřbitově jsou opět kalousi ušatí?

• 3. prosince se bude konat ve Valašských Kloboukách pravý a jedinečný Valašský jarmark?

• do katastru města Hulína patří i část pískovny mezi Tlumačovem a Kvasicemi?

• 8. listopadu přetahovalo nad Hulínem cca čtyřsetkusové hejno hus polních?

• doporučujeme zalévat mladé stromky, protože začínají velmi trpět suchem a mohou
uschnout?

• ten, kdo v�sobě má pevnou vůli k�dobru, je na nejlepší cestě být zdráv na těle i na
duchu?

Český svaz ochránců přírody VIA Hulín

ného miminka… To všechno byly otázky a odpo-
vědi, které jedna i druhá strana doslova sypala
z�rukávu. Třeťáci prokázali, že se toho už
o životním prostředí naučili dost a možná ani
s�jejich rodiči to, pokud jde o dodržování zákon-
nosti v�tomto ohledu, není zas až tak zlé. Někte-
ří z�nich ale evidentně slyšeli poprvé, že ochra-
na vod pod Hulínem je natolik důležitá, že nebýt
této ochrany, přišli by lidé nejen v�Hulíně, ale
i v�Kroměříži o pitnou vodu.

Kdyby náhodou rodiče či prarodiče hulín-
ských třeťáků chtěli hodit do kamen molitan či
starý igelit, buďme si jisti, že by jim to už před
těmito třeťáky neprošlo. Oni už totiž vědí své.

Návštěva obřadní síně či poznání, odkud že
se to hlásí zprávy městského rozhlasu, byly za-
jisté užitečné, ale chvíle prožité v�kanceláři ži-
votního prostředí jim rozhodně daly víc. Osvěta
jako tato se vyplatí.

(aš)

Kavkova tůň byla zaregistrována

Návštěva na úřadě
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V�pátek 11. 11. 2005 se hudebna Kulturní-
ho klubu v�Hulíně naplnila diváky do poslední-
ho místa. Téměř osmdesát lidí přišlo na setkání
s�rodákem, básníkem Ing. Bohumírem Pospíši-
lem, který zveřejňuje své básně pod pseudony-
mem  Mila Hulínský.  Přivedl si také hosty. Ne-
počítaje manželku, která, jak sám říká, je jeho
obětavým průvodcem životem a ve všech ohle-
dech chápavým pomocníkem, si osmdesátiletý
oslavenec přivedl také herce Ladislava Lakomé-
ho, docentku brněnské JAMU Miroslavu Jande-
kovou - Lukšovou a svou vnučku Radku Pospí-
šilovou. Ti všichni v�průběhu vyprávění, v�němž
se jako průvodce ujal slova básníkův přítel PhDr.
Aleš Kopka, recitovali básně ze 40 sbírek, které
tento hulínský rodák za svého života vydal.

Hovořilo se o všem. O jeho nesčetných zá-
libách, o povolání, které s�poezií mělo pramálo
společného (pracoval po celý život u železnice),
o koníčcích, kterých měl B. Pospíšil také požeh-
naně, ale i o přátelích, o láskách i neláskách…
Kdoví, zda jeho sebekritický humor patří
k�autorově povaze nebo cíleně alespoň malinko

mírnil obavu ze sebechvály? Jak jinak by vyzně-
la slova o neuvěřitelně plodném životě s�mnoha
vyznamenáními za práci, oceněními za úspěchy
ve sběratelské činnosti a dalších? Posluchačům
se mohlo zdát, že tento drobný muž prožívá při-
nejmenším sedmero životů najednou, když do-
káže svůj čas, vyměřený stejně nám všem, tak
plodně využít.

Stěžejním tématem setkání s�hulínským ro-
dákem Bohumírem Pospíšilem nicméně byla
poezie. Na tu si autor našel čas a prostor ve všech
oblastech svého života a jeho ruku vede do dneš-
ka. Pro ty, kteří se na besedu s�ním nedostali, ale-
spoň jedinou větu, v�níž vyjádřil Míla Hulínský
nejen touhu po psaní, ale i svůj typický humor.
Když hovořil o tom, jak neodbytná je jeho touha
psát básně, poznamenal: „Já kdybych to nena-
psal, kdybych to ze sebe nedostal, tak se zduju
jako koza po jetelině.“ Nepoeticky poetický ob-
raz touhy psát o lásce, o kráse, o lidech i jejich
neřestech či ctnostech…

Setkání s�rodákem bylo završeno přípitkem
se skleničkou rudého vína, které má i on tolik

rád. Sálem se rozlehlo „živio“ a protože noc byla
ještě mladá, následovalo přátelské posezení
a povídání s�těmi, kteří se ještě do té chvíle jeho
vyprávění nenabažili.

Popřejme Ing. Bohumíru Pospíšilovi hodně
zdraví a další energie, kterou snad čerpá z�nebe
nad hlavou. Protože nemohl poděkovat všem,
kteří mu toho dne projevili svou přízeň, požádal
nás, abychom jim prostřednictvím�Hulíňanu tlu-
močili tato slova:

„Beseda je už minulostí a já považuji za mi-
lou povinnost poděkovat všem aktérům, kteří se
zasloužili o uspořádání této úspěšné akce, přiči-
nili o její propagaci, pomáhali při její organizaci.
Zvláště panu starostovi, pracovnicím Kulturního
klubu, Městské knihovny, redakci Hulíňana, mému
celoživotnímu příteli a nejslavnějšímu kronikáři
Hulína a samozřejmě všem účastníkům tohoto se-
tkání. Díky, přátelé, rodáci, občané Hulína, mám
vás rád a slibuji, že přijedu zas.

Bohumír Pospíšil alias Mila Hulínský.“

Alžběta Škarpichová

M. Jandeková-Lukšová a L. Lakomý představili jubilantovy verše.

Manželé Božena a František KAŇOVI
z Hulína oslavili 27. října letošního roku nád-
herných šedesát let společného života.

Diamantové svatby se zúčastnil i přítel osla-
venců Vlastimil Úlehla, který tento krásný oka-
mžik lidského soužití také zdokumentoval na
fotografii.

Připojujeme se k�přání dcer a synů manželů
Kaňových s�rodinami, kteří svým „diamanto-
vým“ rodičům přejí do dalších let společného
života především hodně zdraví a štěstí.

WASHINGTON, ZLÍN - Především
o možnostech investování amerických podnika-
telů ve Zlínském kraji jednal hejtman Libor Lu-
káš s�českým velvyslancem v�USA Martinem Pa-
loušem. Schůzka se uskutečnila ve Washingtonu
D. C. při hejtmanově studijním pobytu a naváza-
la na obdobná jednání s�americkým velvyslan-
cem v�České republice Williamem J. Cabanissem.

„Možnosti spolupráce našich a amerických
firem byly podstatou celého jednání. Kladl jsem

důraz na to, že České republika i konkrétně Zlín-
ský kraj může být z�tohoto pohledu zajímavým
regionem. Diskutovali jsme také o situaci v�našem
regionu a jeho dalších možnostech rozvoje,“ řekl
hejtman L. Lukáš.

Třítýdenní studijní cesty po USA se hejtman
Zlínského kraje účastnil na pozvání vlády Spo-
jených států amerických.

(Kraj)

Dne 4. prosince 2005 si připomeneme
2. smutné výročí úmrtí manžela, tatínka,

dědečka a pradědečka,
pana

Zdeňka BARTONĚ
Kdo jste ho znali, vzpomeňte s�námi.

Vzpomíná manželka a dcery Miloslava, Zdeňka
a Dana s�rodinami.

Marie Rygálová (1909)
Antonín Fuksa (1932)

Setkání s rodákem

Diamantová svatba Vzpomínka

Hejtman jednal v �USA o investicích

Opustili nás
V�měsíci říjnu zemřeli tito naši spoluobčané:

Bohumír Pospíšil (uprostřed) si připil na zdraví se všemi svými hosty.
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Nedávno jsme oslavili svátek zesnulých.
Městu Hulín není lhostejné, jak tato pietní mís-
ta ve městě a jeho částích vypadají, a tak hulín-
ská radnice „splatila svůj dluh“ mimo jiné i hřbi-
tovu v�Záhlinicích. Prostřednictvím příspěv-
kové organizace města, společnosti Kombyt
Servis Hulín, tu byla provedena kompletní opra-
va hřbitovní zídky.

Co vše se za poslední období v Záhlinicích
změnilo? To už byla otázka pro vedoucího spo-
lečnosti Kombyt Servis Hulín, která se o městské
hřbitovy stará, Jaromíra Žůrka:

S�opravou jsme začali v�červenci loňské-
ho roku a dokončit se ji podařilo letos
v�listopadu. Původně se měly pouze opravit
omítky hřbitovní zdi, ale vzhledem k�tomu, že
její základy nebyly izolovány a zdivo neustále
vlhlo, takže cihly se rozpadaly, usoudili jsme,
že takováto oprava by neměla delšího trvání.
Potvrdily to nejen opravy provedené v�nedávné
minulosti, ale i obhlídka stavu odborníky. Pro-
to se záměr změnil a prakticky celou hřbitovní
zeď jsme rozebrali a postavili novou. Součástí
rekonstrukce byly i opravy a izolace základů.
To nám umožnilo změnit celkový vzhled hřbi-
tovní zdi, který je po tomto zásahu vskutku pů-
sobivý. Boční zdi jsou úplně nové včetně pís-
kovcových čepic pilířů a vrchního krytí zdiva.
Zadní stěnu hřbitovní zdi jsme pouze nově
omítli a provedli jsme zde také izolace. Čelní
hřbitovní stěnu, s�ohledem na umístění soch
světců, které jsou státem památkově chráně-
ny, jsme museli zachovat v�téměř původním
stavu. Proto je nové zdivo osazeno původním
vrchním krytím včetně čepic pilířů. V�čelní stě-
ně hřbitovní zdi je i hlavní brána, kterou jsme
demontovali, opravili a opět instalovali.
Nezůstalo jenom u zdi, viďte?

Součástí úprav a oprav hřbitova bylo také
dobudování chodníků v�novější části hřbitova.
Připravena byla nová hrobová místa a rozšířen
vstupní chodník u hlavní brány. Zlikvidovali

jsme také technické místnos-
ti kdysi sousedícího zábavo-
vého parčíku, jenž se stal
v�poslední době pouze úložiš-
těm nepořádku.
Na kolik vyšla tato oprava
hřbitova v Záhlinicích?

Pokud jde o materiál,
přišly tyto opravy na cca
245 tis. Kč. Pracovníky Kom-
byt Servisu Hulín zaměstna-
ly na celých osm měsíců a je
k�tomu potřeba ještě připočí-
tat náklady na dopravu a me-
chanizaci, kterou jsme pou-
žili. S�výsledkem práce jsme
spokojeni a bude na nás, aby-
chom se postarali o údržbu.
Jsem rád, že majitelé hrobů
na hřbitově v�Záhlinicích byli trpěliví a shoví-
vaví, protože bez jejich pochopení bychom svou
práci nebyli schopni udělat tak, jak se nám to
povedlo.
Už od roku 2003 se hovořilo na radnici
o potřebě upravit obřadní místnost na hu-
línském hřbitově. Dílo je hotovo, jak se to
vše podařilo?

Největším problémem tu bylo střídání tep-
lot. V�létě úmorné vedro, v�zimě zas neúnosný
chlad. Při obřadech se nám jen stěží dařilo míst-
nost vytopit. To byl důvod, proč bylo nutné ne-
chat vypracovat projekt, který by tyto problé-
my vyřešil. Projekční firma navrhla komplexní
systém bezhlučné klimatizace, což by si vyžá-
dalo i rekonstrukci elektrorozvodů a celého in-
teriéru obřadní místnosti. Akceptovány byly
pouze úpravy interiéru, v�němž byly například
vyměněny podlahoviny. Starý a nevzhledný ko-
berec nahradily zátěžové koberce a původní
beton v�přední části síně nahradila PVC. Veš-
keré přechody podlahových materiálů jsou kryty
lištami, což vytvořilo ucelený vzhled celé míst-

nosti. Položení podlahoviny
bylo nejdražší investicí - vy-
šlo na 35 tis. korun.

Vyměněna byla také sví-
tidla a přibyla řada drob-
ných detailů, které zlepšily
vzhled obřadní síně.

Vyměnili jsme vypínače,
nástěnná svítidla, opravili
jsme ventilátory, vyměnili zá-
clony. Interiér jsme doplnili
novými umělými květinami,
původní židle jsme nahradi-
li novými v�jednotné barvě,
které tak s�původními dřevě-
nými lavicemi zvýšili také ka-
pacitu míst na sezení. To vše
nás vyšlo na 10 tisíc korun.
Pouze částečně byl vyřešen

problém s�vytápěním místnosti instalováním
dvou menších klimatizačních jednotek, které se
v�létě spouštějí v�případě potřeby těsně před za-
hájením obřadu a splní svůj účel. Na zimu byla
provedena instalace nových kolektorových to-
pidel, která vytápí obřadní místnost po celou
dobu konání obřadů. Toto řešení stálo 18 tis.
korun. Navzdory tomu, že byla učiněna jen ome-
zená řešení, i tak přispěla ke zkulturnění po-
hřebních obřadů v Hulíně po všech stránkách.
V�úpravách obřadní síně hodláme postupně
i nadále pokračovat.

Povídala si: A. Škarpichová

Ve městech a obcích je vyznačeno mnoho
přechodů pro chodce a nejinak je tomu
i v�našem městě. V�Hulíně je situace o to horší,
že přes naše město vede hlavní silniční tepna,
a to jak ve směru na Přerov, Zlín a Kroměříž,
tak i ve směru na Holešov. Hustota silničního
provozu ve městě je nebývalá a mnohdy také
nebezpečná, o čemž svědčí řada střetů automo-
bilů s chodci, ke kterým v�poslední době došlo.
Nejsou výjimečné jak v�denních, tak i v nočních
hodinách. Proto společnost Kombyt Servis
Hulín instalovala do veřejného osvětlení
v�blízkosti přechodů pro chodce silnější výboj-
ková svítidla. Jsou záměrně bílé barvy, aby ři-
diče upozornila na blízkost přechodu pro chod-
ce. Prozatím jsou umístěna jen u některých
z�nich, ale pokud se toto opatření osvědčí, vý-
bojková svítidla budeme instalovat i u dalších
přechodů.

Jaromír ŽůrekSmuteční síň získala na důstojnosti.

Hřbitov v�Záhlinicích obléhá zcela nová zeď.

Péče o hřbitovy je obrazem naší úcty k zesnulým

Přechody pro
chodce je potřeba

zviditelnit
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Do knihovny přijde Mikuláš
Ve čtvrtek 1. 12. bude v�městské knihovně

v�Hulíně od 15.30 hod. Mikulášská nadílka. Ty,
kteří po celý rok zlobili, postraší čert, a na ty ostatní
děti se chystá s�bohatou nadílkou Mikuláš.

Nebude se jen nadělovat, ale hodně povídat.
Třeba o historii svátku Mikuláše či o Adventu,
a protože naše děti mají rády soutěže, připraveny
jsou nejen ty, ale i kvízy.

Chtěli byste, aby i vám Mikuláš nadělil? Při-
hlaste se do 1. prosince v městské knihovně, pro-
tože i Mikuláš musí vědět, zda mu postačí pytel,
nebo bude potřebovat vůz.
Čas vánoční u nás i v�Evropě

Vánoce už co nevidět zaťukají na vrata, a tak by-
chom se na ně měli dobře připravit. Chcete o nich vě-
dět víc? Přijďte 8. prosince do knihovny! V�dětském
oddělení je na programu dne od 13 hodin zajímavé
téma „Čas vánoční u nás i v�Evropě“. Bude to zajíma-
vé povídání o vánocích, vánočních zvycích a o všem,
co je s�těmito nejkrásnějšími svátky rodiny spojeno.

Jak se zdobí perníčky?
V�pátek 16. prosince bude už opravdu na

čase myslet na to, jak se zdobí perníčky. Právě na
tuto otázku najdete odpověď, pokud si přijdete pro
dobrou radu již od 17 hodin.  „Jak se zdobí per-
níčky?“ je téma spojeno nejen s ukázkou zdobení
perníků, ale i tradičními zvyky a nepřijdete ani
o návod, jak si vyrobit papírové ozdoby. Než by-
chom na to vše přišli sami, nechejme si poradit.
Paní Anna Navrátilová se o své dovednosti s�vámi
ráda podělí.

Čtenáři mají další možnost využít�nabídky
Výměnného fondu z�kroměřížské knihovny.

Vydařená zvuková projekce
V�páteční podvečer 21. října se knihovna po-

nořila do prostředí přírody. Jako mávnutím kou-
zelného proutku se návštěvníci toho dne ocitli na
procházce přírodou, kterou doplnily líbivé tóny.
„Hudbou“, kterou přinesla sama příroda. Zajíma-
vé vyprávění Ladislava Podhorského, kouzelné
zvuky hlasů ptáků a vystavené fotografie nemohly
nechat netečným nikoho z�návštěvníků.

Byla to nejen chvíle imitovaná procházkami
lesy a údolími, ale i nádherná relaxace. Je dobré,
že jsou mezi námi lidé, kteří své koníčky umí pře-
dat dál. Ladislav Podhorský svého, jak sám říká

ne koníčka, ale „koně“, dovede rozdávat nejen
mezi žáky. Spojit obrazy se zvuky a vytvořit
tak koncert jako vystřihnutý z�přírody je výsled-
kem dlouhé, titěrné a trpělivé práce. „Ozvučit“
obraz v�taktu, který si umí poručit příroda, lze
jen díky dlouhým hodinám práce. Dodejme, že
vskutku láskyplné.

Halloween v knihovně
Konec října patří strašidlům a ne jinak

tomu bylo v knihovně ve dnech 26. a 27. října.
Byly to krásné podzimní dny, kdy se v�knihovně
četly strašidelné příběhy. Byly to i poučné chví-
le, protože se děti dověděly i takové věci jako
například proč a jak slavíme Den zesnulých či
co to vlastně je ten pro mnohé z�nás nově za-
vedený Halloween. Nechyběly soutěže či vý-
roba ozdobných dýní. Ve středu odpoledne na-
vštívil knihovnu začarovaný duch a děti ze
školní družiny jej pomáhaly vysvobodit. Aby
se jim to podařilo, musely splnit řadu úkolů.
Jak si tak povídaly, vydlabávaly přitom dýně
a různě je ozdobily. Strašidelné dýně si pak
odnesly do družiny.

Ve čtvrtek  se knihovna opět zaplnila  dětmi,
ale i maminkami s těmi�nejmenšími. Donesli si
i vlastní dýně a už nic nebránilo společné zábavě.
Byly to docela vydařené prázdninové dny.

Každá chvilka prožitá v�pohybu je chvilkou věnovanou zdraví. O to
více bychom si měli vážit možností, které se v�Hulíně nabízejí. Když ve-
jdeme v odpoledních hodinách do Sokolovny, najdeme tam spoustu lidí,
kterým zřejmě není lhostejné, co pro své zdraví lze udělat. V�posilovně se
sice setkáme převážně s�muži, ale ženy stejně dobře vědí, co dokáže pravi-
delné cvičení s�jejich tělem udělat. Možná proto si některé mnohdy postě-
žovaly, že by si sem rády zašly, ale v�mužské společnosti to není to pravé.
„Rozhodl jsem se umožnit ženám a dívkám, aby si zacvičily, aniž by se
ohlížely, že mají kolem sebe mužskou společnost,“ řekl správce Sokolovny.
„Prostory v�patře jsem proto vybavil převážně zařízením vhodným pro ženy.
Za poslední rok jsem do posilovacích strojů investoval kolem 100 tisíc ko-
run a byl bych rád, kdyby toho ženy v�Hulíně i využily,“ řekl Petr Duman.

Připomeňme,
že kdo do „fitka“ při-
jde, zaplatí pouhých
34 korun. Nezáleží
na tom, zda tu proži-
jete hodinku nebo
tři, cena je pořád
stejná. Můžete si ne-
jen zacvičit, ale se
také občerstvit, pro-
tože návštěvníci Fit
centra v Sokolovně
mají k dispozici
i poměrně dobře vy-
bavený bar s neal-
koholickým nápojo-
vým lístkem. Zkuste
to a přijdete na to, že
pohybem uvolněný
adrenalin a navíc ve
společnosti přátel,
které si můžete vzít
s�sebou, je mnohem
příjemnější, než tře-
ba tabulka čokolády.Posilovna v�patře je ideální pro ženy.

V�sobotu 22. října bylo v�Karviné první mistrovství České republiky
veteránů v�judo - soutěž, která byla otevřena i pro veterány z�Polska a Slo-
venska. Mistrovství se s�velkým úspěchem zúčastnili i dva závodníci z�oddílu
judo SK Spartak Hulín.

Ve věkové kategorii 30-34 let a váze do 100 kilogramů získal zlatou me-
daili Michal Kožela, další zlatou si domů odvezl Dušan Horák (na fotografii
vpravo dole) ve věkové kategorii 45-49 let a váze do 66 kilogramů. Dobře si
na tomto mistrovství vedl i bývalý úspěšný trenér hulínského juda Pavel Hru-
bý, který se stal mistrem České republiky ve věkové kategorii do 54 let a váze
do 100 kilogramů. Pavel Hrubý nyní působí jako trenér v�Jablonci nad Nisou.

Ve výčtu nejnovějších úspěchů hulínských judistů pokračovala i judis-
tická hulínská mládež, která 27. října na Mistrovství Moravy v�Olomouci
v�kategorii mladších žákyň díky naši závodnici Veronice Šimoňukové při-
vezla domů 3. místo.

do knihovny

Okno

Další úspěchy hulínských judistůFitcentrum v Sokolovně
přišlo i s nabídkou pro ženy
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KULTURNÍ POZVÁNKY
Listopad
Středa 23. 11. v 19.30 hod.
ŽENY V�ÉTERU - muzikálová komedie divadelního souboru Domu kul-
tury v�Kroměříži.

Úterý 29. 11. v 17.30 hod.
VÁNOČNÍ ARANŽMÁ s�Janou Zimčíkovou - Kulturní klub. Vyzkoušej-
te si vlastní adventní věnečky na stůl, nebo na zavěšení. Materiál si budete
moci zakoupit přímo na místě. Přihlásit se můžete do 25. 11. v�kanceláři
Kulturního klubu nebo na tel. č. 573�352�800.

Prosinec

Čtvrtek 1. 12. až úterý 6. 12. - hudebna
„TRADICE A ZVYKY“ vánoční výstava ČSŽ - otevřeno ve všední dny
od 9.00 do 17.00 hod., o víkendu od 14.00 do 17.00 hod.

Neděle 4. 12. ve 14.00 hod
MIKULÁŠSKÉ ODPOLEDNE s�Čerchmanty - hry, soutěže, diskotéka.
S�dárky pro každého se na vás těší MIKULÁŠ, ČERT a ANDĚL.

Neděle 11. 12. v�16.00 hod
VÁNOČNÍ KONCERT Dechového souboru Morava a Dětského pěvec-
kého sboru ZVONKY.

Pondělí 12. 12. v 18.30 hod.
Vánoční DÁMSKÁ JÍZDA
Na programu je móda, Mňam vařečka, křeslo pro hosta a další zajímavá
vánoční překvapení.

Středa 14. 12. a čtvrtek 15. 12. - dopoledne pro žáky ZŠ Hulín
JAK SE PEČOU VÁNOCE
Komponovaný pořad žáků ZUŠ Hulín.

Středa 14. 12. v�17.30 hod. - pro veřejnost
JAK SE PEČOU VÁNOCE
Komponovaný pořad žáků ZUŠ Hulín.

Pátek 16. 12. v 19.00 hod.
I. VÁNOČNÍ SVÍČKOVÝ KONCERT s�dechovou hudbou Hulíňané
a jejími hosty.

Sobota 17. 12. v 15.00 hod.
II. VÁNOČNÍ SVÍČKOVÝ KONCERT s�dechovou hudbou Hulíňané
a jejími hosty.

Sobota 17. 12. v 19.00 hod.
III. VÁNOČNÍ SVÍČKOVÝ KONCERT s�dechovou hudbou Hulíňané
a jejími hosty.

Na vánoční svíčkové koncerty DECHOVÉ HUDBY HULÍŇANÉ bude
zahájen předprodej vstupenek 28. 11. 2005 v�8.00 hod.

Úterý 27. 12. v 15.00 hod.
UZLOVÁNÍ s�HASIČI

Sobota 31. 12. v�16.00 hod
VESELÉ SILVESTROVSKÉ PROMÍTÁNÍ V�LETNÍM KINĚ
Zastavte se při své odpolední silvestrovské procházce v�areálu letního kina.
Uvidíte směs grotesek a pohádek nejen pro nejmenší.
VSTUP ZDARMA, občerstvení zajištěno.

Sobota 31. 12. ve 20.00 hod. - Klub bar
SILVESTROVKÉ DISKO VLÁDI MÁDRA

Informace o připravovaných pořadech a předprodej v�kanceláři Kulturní-
ho klubu nebo na tel. č. 573�352�800.

Dechový soubor Hulíňané natočil u příle-
žitosti 10. výročí založení souboru další CD,
jehož název „Pro kamaráda“ prokázal, že ka-
marádů dechovky má Hulín opravdu hodně. Do
posledního místa se 19. listopadu naplnil sál
Kulturního klubu milovníky dobré dechovky,
aby si vyslechli koncert tohoto hudebního se-
skupení, jehož hostem byl i smíšený pěvecký
sbor Smetana Hulín.

Nejen na pódiu, ale i v�hledišti je znát, že
v�tomto městě mají k�dechové hudbě blízko ne-
jen lidé patřící k�starší generaci. V�publiku,
o kterém se moderátor večera Vladimír Salčák

Hulíňané pokřtili další desku
vyjadřoval v�superlativech, se míchaly všech-
ny věkové skupiny a interpreti se od něj do-
čkali vřelého potlesku.

Kmotry nového zvukového nosiče se stali
hudební skladatel a textař Vladimír Salčák
a starosta Hulína Jaroslav Čumpelík. Po slav-
nostním přípitku, u něhož nechyběli ani umě-
lecký vedoucí Rudolf Beran a díky kapelní-
kovi Petrovi Polákovi ml., který nezapomněl
na dobré mravy, i sbormistryně Smetany Len-
ka Polášková, následoval skutečný koncert
dvou seskupení, která si k�sobě našla společ-
nou cestu.

V�ten příjemný sobotní večer zaznělo 16
skladeb, mezi nimiž nechyběly ani skladby za-
kladatele tradice dechové hudby v�Hulíně Vác-
lava Smoly. Již není mezi námi, ale jeho duch
na hulínských koncertech nikdy nechybí.

Jak už to bývá, křest obvykle završí pří-
jemné posezení s přáteli. Ani v Hulíně se toho
dne tradice neporušila a hudebníci i zpěváci si
poseděli u dobré skleničky vína. Samozřejmě
došlo na vzpomínání.

A. Škarpichová

Deska je pokřtěna, připili na její úspěch. O hudební zážitek se postarala obě hudební tělesa - HULÍŇANÉ i SMETANA.
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Chvíle pro křížovkáře

V sobotu 5. 11. 2005 se v�Kroměříži konaly
okresní přebory žactva ve stolním tenisu. Jen dva

Tenisté dali o sobě vědět
míčky dělily Stanislava Mrhálka ml. od postupu do
finále mladších žáků o titul Okresního přeborníka.

Velký souboj svedl s�Liborem Vlčkem
ze Slávie Kroměříž, kterému v�pátém
setu za stavu 11:9 podlehl. I tak nás vel-
mi těší umístění na třetí příčce.

Po třetím místě celého týmu v�ce-
lookresní soutěži je to další pěkný
úspěch stolního tenisu našeho města.

Dále se okresních přeborů zú-
častnili Martin Matuška, Ondřej Mr-
hálek, Luboš Langer, Marek Ondruch
a Daniel Žalčík.

Trenér

< V�okresním přeboru naši mladí
stolní tenisté uspěli.

Další úspěchy hulínských gymnastek

Toto jsou naše malé gymnastické naděje.  >

Legenda:
Vodorovně: A) linoleum, ten i ten, řeka v�Zaire,
první muž, B) první díl tajenky, nepravda,
C) jméno herečky Medřické, je první, přesuny
vzduchem, mraky, hmota v�roztaveném stavu
(dlouze), D) neobuta, jihoamerické platidlo, žen-
ské jméno, černá potřeba ke kreslení, pije sosá-
kem, starší český spisovatel, E) dívčí jméno, pří-
stavní hráze, druh ořechů, horská jezera,
kočkovité šelmy, úder (4.p.), F) třetí díl tajen-
ky, G) uspokojiti, hlt, sarmat, projev úcty, krát-
ké kabáty, H) rybářská potřeba, město v�Čadu,
splnili dodací smlouvu, slogan radosti, hovoro-
vě cirkus či Koloseum, korýš, I) budhistická
hrobka, mlel, značka elektrospotřebičů, bájný
převozník mrtvých, zn. miliampéru, chem. znač-
ka talia, J) epická báseň, cizí šplhavý pták, dru-
hý díl tajenky, K) přední části, šípový jed, slo-
venský souhlas, sicilská sopka.

Svisle: 1) prémie (j.č.), 2) silně poděsit, 3) množ-
ství hmoty, chutný nápoj, sibiřský veletok, 4) žen-
ské klíny, v�mém vlastnictvím, člen bojovného
indiánského kmene, 5) jihoslovenská vesnice,
snědena, francouzský člen, 6) nerozkazovati,
opak „má dáti“, 7) opracovati dlátem, autor „Měs-
tečka na dlani“, 8) město na ostrově Honšu, bas-
kická národní hra, 9) předložka, vyomítati,

Jako výherce jsme tentokrát vylosovali luštitele křížovky v�Hulíňanu Jana Váňu, Holešovská 782, Hulín. Blahopřejeme!

10) Ravelovo dílo, spěch (expresívně), 11) znač-
ka pěny do koupele, opak „blízko“, 12) řecké pís-
meno, silně potřísněna tekutinou, 13) symetrály,
loketní kost, úrodná část Moravy, 14) hromada
slámy, vykleštěnec, starší SPZ Komárna, 15) vše
v�pořádku (z angličtiny), anglicky „nejlepší“, ná-
rok, 16) španělská polévka, měsíc planety Jupi-

ter, terénní auto podobné Vazu, 17) Mohamedův
druh, bývalý pražský sportovní klub, sbírka zá-
konů (z fran.), 18) vyslovovati díky, rusky „ne“,
19) chem. značka hliníku, snad, muž za barem,
20) vrhá, ostrovid, druh okrasné pokojové rostli-
ny, 21) chce, smuteční oznámení, 22) byl nejlep-
ší, 23) vesnický boháč (z ruštiny).

V tajence je ukryto anglické přísloví.

Nápověda: EDO,CODE,IO,OSO.

PRODÁM
atraktivní chatu v�Hulíně,

Tel. RK 721 280�569. Cena: 170 000 Kč.

zahrada 400 m2, ovocné stromy, elektr.,
voda, velmi udržovaná. Volná ihned.

Tři medaile z�III. ročníku Perníkových závodů ve�Frenštátě pod Rad-
hoštěm si přivezla domů hulínská děvčata. V�kategorii nejmladších závod-
nic vybojovala pěkné 4. místo. V�této kategorii se umístila na 4. místě Niko-
la Hejníková, Šárka Strouhalová na pátém, Klára Čeladníková byla sedmá,
Tereza Mrlíková dvanáctá a Aneta Čechmánková třináctá.

Mezi závodnicemi ročníku 1995 a starších vybojovala 3. místo Kristý-
na Rusinová, 9. místo Veronika Petrskovská a na 10. se umístila Monika
Kyselinová.

Všechny příznivce sportovní gymnastiky zveme na okresní přebor, který
bude 10. 12. 2005 ve školní tělocvičně v�Hulíně. Začátek je v�10 hodin.

Přijďte povzbudit malé závodnice! S vědomím, že jim držíme palce, se
nám zajisté odmění ještě většími výkony.

V�prosincovém čísle Hulíňanu připravujeme
monotematickou stránku o místní části Hulína - Chráš-
ťanech. Prosíme čtenáře, kteří mají doma nějaké sta-
ré fotografie Chrášťan, o jejich zapůjčení. Foto lze
nechat v�podatelně MěÚ Hulín. Předem děkujeme.

Výzva
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Plošná reklama - 1 cm2 - 10 Kč,
opakovaná se slevou.

Soukromá řádková inzerce zdarma.

Soutěž: Známe své město?

Hlavní most přes řeku Rusavu. Poznali jste, co zachycuje tato fotografie?

HULÍŇAN vydává město Hulín, reg. číslo MK ČR E 12041. Odpovědná redaktorka
Mgr. Alžběta Škarpichová. Všechny příspěvky jsou redigovány, podstata jejich ob-
sahu zůstává nezměněna. Nezveřejněné příspěvky nevracíme. Adresa redakce: MěÚ
Hulín, nám. Míru 162, tel.: 573 350 522, fax: 573 350 188, odp. redaktorka tel./fax:
573 395 422, 736 220 773, e-mail: skarpichova@quick.cz. Redakční rada: P. Šálek,
Ing. L. Pecháček a J. Zimčíková. Tisk: TYPOservis Holešov. Náklad: 1400 výtisků.

V�soutěži z�uplynulého měsíce správně od-
pověděly a vylosovány byly tyto výherkyně: Eva
Janasová, Dr. Stojana 217, Hulín a Hana Štípo-
vá, Holešovská 1158, Hulín. Blahopřejeme!

Fotografie v�minulém čísle Hulíňanu zachyti-
la hlavní most přes řeku Rusavu a byla zajisté sro-
zumitelná většině hlavně starších spoluobčanů. Zve-
řejnili jsme ji v�souvislosti s�několika výročími.

Uplynulo již neuvěřitelných 80 let od pro-
vedení regulačních prací na středním toku Rusa-
vy, což byla etapa uvnitř Hulína. Neregulované
řečiště a mrtvá ramena Rusavy byla napřímena
a břehy zpevněny kamennými hrázemi se zábra-
dlím na obou březích. Nejbližším obyvatelům
a zejména pradlenám byl tak umožněn přístup
k�vodě pomoci schůdků na osmi místech. Pro pla-
vení dobytka, ledování a pro hasiče byl zase zří-
zen jediný sjezd z�levobřežní polní cesty před sto-
dolami na obecním pastvisku na „Moravském“.
V�rámci regulačních prací byl zbudován horní
jez za stavidlem k�napouštění mlýnského náho-

nu, na něm pak na dvou místech splávky
s�vantrokami a přepadem nadbytečné vody zaú-
stěnými do hlavního toku Rusavy. Na dolním
toku byl pak postaven druhý jez zadržující vodu
pro potřeby tzv. cukrovaru Hulín I pro pohon zde
instalované turbíny na výrobu elektrické ener-
gie. Novému řečišti pak muselo ustoupit hospo-
dářské stavení Antonína Nehody, stojící v�těsné
blízkosti hlavního mostu, výměnou za stavební
místo na okraji ulice k�nádraží (dnešní čp.270).
Pozdějšími majiteli byla rodina Foltýnova. Po-
staveny byly dvě ocelové a jedna železobetono-
vá lávka pro pěší, ocelový most od kostela
k�objektu starého cukrovaru, dále pak betonový
železniční most s�oboustrannými chodníky pro
pěší na hlavní silnici spojující Uherské Hradiště
s�Přerovem a druhý betonový most pro místní
provoz z�Nádražní ulice k�zmíněným stodolám
na „Moravském“. Stavbu financovala země Mo-
ravskoslezská s�přispěním obce a prováděla ji fir-
ma Ing. J. Jáchymek z�Brna. Vše bylo dokonče-
no v�roce 1925.

Před 60 lety, na konci 2. světové války, tyto
železobetonové mosty zničila německá armáda
v�ranních hodinách 6. 5. 1945. Provizorně je po-
stupně nahradila přemostění z�dřevěných trámů.

Před 50 lety, v�roce 1955, došlo k�výstavbě no-
vého, definitivního mostu, opět ze železobetonu,
z�jehož výstavby pochází v�minulém čísle Hulíňanu
zveřejněná fotografie. Dům v�pozadí, na rohu Žižko-
vy ulice s�čp. 182, patřil původně rodině Bradových,
v�němž poslední majitel Antonín Brada měl ještě před
koncem 1. republiky výčep piva, sodovek a alkoho-
lických nápojů. Po roce 1945 patřil pak rodině Katr-
ňákové. Je to místo, kde je dnes městská tržnice.

Kolik vody za ta léta proteklo v�řece Rusavě
a kolik událostí ovlivnilo život celých generací,
bydlících v�sousedství toku někdy až ospale po-
klidného a jindy zas hrozícího záplavami? Právě
tato regulace jim měla navždy zabránit, ale rok
1997 nás opět poučil, že na přírodní živly mnoh-
dy my lidé nestačíme, byť jsme ještě nedávno zpí-
vali, že poručíme větru-dešti.

Vlastimil Úlehla

Po loňském přestupu většiny mladších žáků ze starší přípravky se
čekalo, jak se bude hulínským nadějím dařit�proti starším vrstevníkům.

Ukončení podzimní části soutěže nemohlo dopadnout lépe. Mladí fot-
balisté Hulína jsou na 1. místě s jednobodovým náskokem před Pasekami
Zlín B se skórem 37:9. K největším oporám týmu patří obrana vedena
kapitánem Markem Němečkem, která takto dala vyniknout brankáři Janu
Mimránkovi. Ten v sedmi z deseti odchytaných zápasů neinkasoval ani
jednu branku. Mezi další opory patří náš nejlepší střelec Dominik Svrček
s 15 nastřílenými brankami. Chvála za předvedené výkony nepatří jen těmto
hráčům, ale celému družstvu�a také trenérům Blanarovičovi a Zimmerman-
novi. Děkujeme tímto za finanční podporu rodičům hráčů, městu Hulín,
Středisku pro volný čas a potencionálním sponzorům, kteří by chtěli vhod-
ným způsobem podpořit naše mladé naděje.��

Úspěšný fotbalový vstup

Naše fotbalová mládež má tréninkové podmínky, o jakých se jinde může  >
dětem jenom zdát.


